
رئیس پلیس تهران بزرگ:  

 فعالیت سامانه 110110 
در تهران آغاز شد

   روزانه 30 هزار تماس با مرکز 110    انجام می گیرد

ش�هروند| س��امانه پیامکی مرکز فوریت های  
پلیسی 110 به ش��ماره 110110 دیروز همزمان با 

ایام دهه فجر افتتاح شد.
حسین س��اجدی نیا، رئیس پلیس تهران بزرگ 
دیروز در مراس��م رونمای��ی از این س��امانه جدید 
پیامکی اظهار کرد: فعالیت سامانه پیامکی 110110 
فرماندهی انتظامی تهران بزرگ ب��ا هدف افزایش 
ظرفیت و قابلیت پلیس ب��رای دریافت اطلاعات و 
گزارشات مردمی آغاز شده اس��ت. او افزود: یکی از 
دغدغه ها در حوزه پلیس و فوریت ها مشکل گفتاری 
و شنیداری بود که افراد نمی توانستند با 110 تماس 
بگیرند. به همین دلیل س��امانه پیامکی 110110 
پلیس تهران ب��زرگ با جامعه هدف ش��هروندانی 
که مش��کل ش��نیداری و گفتاری دارند، طراحی و 
راه اندازی شده است. به گفته فرمانده نیروی انتظامی 
تهران بزرگ، مواردی داش��تیم که ش��هروندان اگر 
با ورود س��ارق مواجه می ش��دند ام��کان گفت وگو 
نداش��تند یا اگر تصادفی رخ می داد، نمی توانستند 
در بعضی مواقع به صورت تلفنی و گفتاری موضوع 
را به پلیس اطلاع دهند. همچنین ناش��نوایان نیز 
امکان تماس تلفنی با پلیس را نداش��تند، بنابراین 
سامانه پیامکی 110110 به منظور کمک بیشتر به 

هم وطنان افتتاح شد.
ساجدی نیا در ادامه س��خنانش اظهار امیدواری 
کرد که  این س��امانه تا پایان  س��ال آین��ده علاوه بر 
پایتخت در سراسر کش��ور نیز اجرایی شود و گفت: 
در همین راس��تا مردم می توانند از طریق س��امانه 
پیامکی 110110 با پلیس ته��ران تماس بگیرند 
و چون اورژانس و آتش نش��انی نیز سامانه پیامکی 
ندارند، پلیس تهران اعلام آمادگی می کند که مسائل 
مرتبط با این دو حوزه را نیز که از طریق پیامک مطلع 

می شود به اورژانس و آتش نشانی اعلام کند.
او با اشاره به زبان مورد استفاده در سایت پیامکی 
خاطرنش��ان کرد:   با توج��ه به این که در ش��رایط 
اضطراری نمی توان زبان تلفن همراه را تغییر داد، چه 
با زبان لاتین و چه زبان فارسی ارسال پیامک به این 
سامانه میسر است و تمام پیامک ها خوانده و به آن 
ترتیب اثر داده خواهد شد اما لازم است شهروندان 
در پیامک خود آدرس را به ط��ور دقیق درج کرده و 
نوع حادثه را نیز بیان کنند. فرمانده انتظامی تهران 
بزرگ در م��ورد مزاحمت های احتمال��ی از طریق 
سامانه پیامکی 110110 اظهار داشت: این سامانه 
یک سامانه فوریتی است، درست مانند متخلفان و 
مزاحمان 110 شناسایی می شوند. چرا که 99 درصد 
مزاحمت ها را شناس��ایی کرده و به مراجع قضایی 
معرفی خواهیم کرد. از این رو با کسانی که بخواهند 
با سامانه پیامکی 110110 نیز ایجاد مزاحمت کنند 
برخورد خواهد ش��د. او افزود: پیش بینی می ش��ود 
روزانه بین 50 تا 100 پیامک به این س��امانه ارسال 
شود. درحال حاضر نیز روزانه حدود 30 هزار تماس با 
مرکز فوریت های پلیسی 110 انجام می شود که در 
مجموع 11 هزار م��ورد از این تماس ها یعنی معادل 

30 درصد تماس ها عملیاتی  می شود.

حفر قبر باعث کشف عتیقه شد

 کشف کوزه سفالی
 در گورستان بندرریگ

هنگام حفر قب��ر در آرامس��تان بهش��ت زینب 
بندرریگ، کارگ��ران متوجه یک ک��وزه مدفون در 
زیر خاک ش��ده و با وجود بی تجربگی در کار کشف 
اشیای باستانی آن را کاملا سالم از دل خاک بیرون 
می آورند. روز دوش��نبه هفته ج��اری هنگامی که 
کارگران، مشغول حفر قبر برای یک متوفی از اهالی 
بندرریگ بودند به ناگاه بخشی از یک شیء قدیمی 
توجه آنها را به خود جلب کرده و با وجود بی تجربگی 
در کار کشف اشیای باستانی به طور سالم این شیء 
را که کوزه ای س��فالی بوده با درای��ت افراد محلی و 
متصدی آرامس��تان از زیر خاک بیرون می کشند. 
بخشدار ریگ شهرس��تان گناوه با تأیید این مطلب 
در گفت وگو با مهر اظهار داش��ت: ش��یء مذکور در 
آرامس��تان بهش��ت زینب بندرریگ توسط عده ای 
از کارگران که مش��غول حفر قبر ب��رای یک متوفی 
از اهالی بندرریگ بودند، کشف شده است. مسعود 
شیرافکن گفت: ما نیز پیرو اطلاع یافتن از این رویداد 
با معاون اداره کل میراث فرهنگی،  صنایع دس��تی 
و گردشگری اس��تان بوش��هر تماس برقرار کرده و 
مراتب را به اطلاع ایش��ان رساندیم و قرار است پس 
از بررس��ی های لازم باستان شناسی، قدمت این اثر 

تعیین  شود. 

با کمک سازمان نظام روانشناسی کشور

 50مرکز تخصصی مشاوره ازدواج 
و خانواده آغاز به کار می کنند

ش�هروند| مدیرکل دفتر برنامه ری��زی ازدواج 
و تعالی خان��واده وزارت ورزش و جوان��ان از صدور 
مجوز رس��می س��ازمان نظام روانشناسی کشور و 
معاونت جوانان وزارت ورزش برای فعالیت 50مرکز 
مشاوره ازدواج و خانواده خبر داد. »بهمن بهمنی« 
دیروز در نشس��ت خبری از ص��دور مجوز فعالیت 
50 مرکز مش��اوره از 18 بهمن ماه ج��اری خبر داد 
و اف��زود:   مجوز ای��ن مراکز با تأیید س��ازمان نظام 
مشاوره و روانشناسی کشور و معاونت جوانان وزارت 
ورزش و جوانان اعطا می ش��ود. او در ادامه در پاسخ 
به پرسشی مبنی بر این که سازمان بهزیستی کشور 
نیز متولی مراکز مشاوره در امر ازدواج است، گفت: 
خیر. سازمان بهزیستی متولی مشاوره های اجتماعی 

است و صلاحیتی در امر مشاوره ازدواج ندارد.

علی زرافشان، معاون آموزش متوسطه وزیر آموزش و پرورش در گفت وگو با »شهروند«:  

کنکور هیچگاه حذف نخواهد شد
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الناز محمدی | او هم مانند مسئولان جدید وزارت 
آموزش و پرورش معتقد اس��ت تغییر نظام آموزشی به 
6-3-3 بزرگترین آس��یب را به آموزش و پرورش ایران 
زد؛ مسیری که دیگر قابل برگشت نیست. علی زرافشان، 
معاون آموزش متوسطه وزیر آموزش و پرورش، یکی از 
مردان خنده روی علی اصغر فانی است که انتقاداتش را 
صریح بیان می کند. او حالا نگران  سال تحصیلی آینده 
است؛ س��الی که قرار اس��ت تغییر و تحولات زیادی در 
دوره های اول و دوم متوسطه که تحت مدیریت اوست 
اتفاق بیفتد؛ تحولاتی که باعث اضاف��ه آمدن 45 هزار 
معلم در دوره دوم متوس��طه از  سال آینده خواهد شد و 

کمبود 45 هزار تا 49 هزار معلم در دوره اول متوسطه. 
  یکی از مباحث مه�م در ح�وزه معاونت آموزش 
متوس�طه، تغییر و تحولاتی اس�ت که قرار اس�ت 
در دو س�ال آین�ده در مقاطع متوس�طه اول و دوم 
اتفاق بیفتد. همان ط�ور که می دانید یک�ی از این 
تغییرات تأثیر مثبت و منف�ی 25 درصدی نمرات 
دانش آموزان مقط�ع متوس�طه در نتیجه کنکور 
اس�ت. از روزی که این موضوع از زبان ش�ما اعلام 
ش�ده، انتقادات زیادی از این موضوع ش�ده است. 
تأکی�د ب�ر کمیت گرای�ی و نمره گرای�ی یک�ی از 
انتقادهایی اس�ت که به این موضوع می ش�ود. من 
می خواهم نظر ش�خصی ش�ما را دراین باره بدانم. 
درست اس�ت که این موضوع مصوبه مجلس است 

اما فکر می کنید این روش درستی است؟
همان طور ک��ه گفتید این موض��وع مصوبه مجلس 
است؛ آموزش و پرورش و آموزش عالی وظیفه داشتند 
که در پنج سال این مصوبه را اجرا کنند و چون اقداماتی 
دراین باره صورت گرفت اما به طور جدی دنبال نش��د، 
مجلس مصوبه اش را دوباره تمدید کرد. در این مصوبه 
که جزو قانون حذف کنکور اس��ت، گفته شده به جای 
برگزاری آزمون، س��وابق تحصیلی دانش آموزان ملاک 
عمل باشد. سوابق تحصیلی هم مشخص است: گفته 
شده نمرات دروس��ی که امتحانات آنها به شکل نهایی 
برگزار می ش��ود در کنکور تأثیر می گ��ذارد. در قانون 
جایگزینی نمرات ب��ه جای آزمون پیش بینی ش��ده؛ 
در  سال تحصیلی گذشته س��ازمان سنجش این کار را 
به صورت اثرگذاری به شرط تأثیر مثبت انجام می داد؛ 
یعنی اگر معدل کسی بالاتر می رفت، در نتیجه کنکور 
آن را اعم��ال می کردند و اگر نه، اعمال نمی ش��د. بنا بر 
مصوبه ش��ورای حذف کنکور که به ریاست وزیر علوم 
تشکیل می شود، تصویب شده برای این که ما یک قدم 
به سوی اجرای قانون پیش برویم، نمرات تأثیر منفی هم 

در کنکور داشته باشد. 
  خب ش�ما فکر می کنید این 

تصمیم درستی است؟
 بله. ما بای��د بگوییم ی��ا نتایج 
تلاش های دانش آم��وز در همان 
جلس��ه دو س��ه س��اعته کنکور 
تمام ش��ود یا کارهایی که از قبل 
دانش آموز انج��ام داده در کنکور 
تأثیرگ��ذار باش��د. ش��ما تص��ور 
کنی��د دانش آم��وزی در جلس��ه 
کنکور حاضر می ش��ود و ش��ماره 
تست ها را درس��ت وارد نمی کند، 
بنابراین به رغم همه تلاش هایش 
از ای��ن موضوع متضرر می ش��ود. 
تأثیرگ��ذاری س��وابق تحصیلی 

در همین مدت هم تاثیرش را خیلی زود نش��ان داده؛ 
همین الان توجهی که مدارس به امتحانات نهایی دارند، 
یکی از تأثیرات این موضوع است. مثلا امسال نسبت به 
پارس��ال تعداد قبولی ها افزایش پیدا کرده و 85 درصد 
بچه ها در امتحان��ات نهایی قبول ش��دند. ثانیا معدل 
دانش آموزان هم افزایش پیدا کرده به طوری که امسال 
میانگین معدل امتحانات نهایی 12.5 بوده است که این 
نسبت به  سال گذش��ته 1.5 نمره افزایش داشته است. 
امیدواریم برای  سال آینده این تأثیرگذاری 25 درصدی 
در کنکور را به 35 درصد افزای��ش دهیم؛ چون درحال 
حاضر چهار درس پیش دانشگاهی هم به صورت نهایی 
برگزار می شود. امسال هم قرار بود که این چهار درس به 
صورت نهایی برگزار شود اما متاسفانه در بین راه مسیر 

تغییر کرد. 
  چرا؟

در جلسه ای درباره مصوبه قبلی تجدیدنظر شد و تأثیر 
35 درصدی نمرات نهایی در کنکور اعمال نشد. 

یعنی ما از  سال آینده باید منتظر تأثیر مثبت و منفی 
35 درصدی نمرات دبیرستان در کنکور باشیم.

خیر در کنکور  سال 94 همان تأثیر 25 درصدی است 

و در کنکور  س��ال 95 نمرات دبیرس��تان 35 درصد در 
نتیجه کنکور تأثیر خواهد داشت. 

  آقای مهندس فکر می کنید ما چ�ه زمانی دیگر 
کنکور را نخواهیم داشت؟

ما کنکور را همیش��ه خواهیم داشت؛ چون در قانون 
پیش بینی شده که قبولی با سوابق تحصیلی باید افزایش 
پیدا کند به نحوی که 85 درصد ظرفیت دانشگاه ها بدون 
کنکور برگزار شود. البته الان در برخی از دانشگاه ها مثل 
آزاد، پیام نور و غیردولتی همین طور است اما چیزی که 
ما درخواست داریم، ظرفیت دانشگاه های دولتی روزانه 
اس��ت. به نظر ما با توجه به آماری که سازمان سنجش 
اعلام می کند و صندلی های خالی که اعلام می ش��ود و 
عدد 500 تا 900 هزار را در برمی گیرد، می توان این کار 

را انجام داد. 
خال�ی  ای�ن صندلی ه�ای  تع�داد  بالاخ�ره    

500هزارتاست یا 900 هزار؟
هر دو رقم از س��وی مس��ئولان وزارت عل��وم اعلام 
می ش��ود. به نظر می آید ک��ه جای آن هس��ت که در 
دانشگاه های دولتی و در رشته هایی که متقاضیان آنها 
کمتر از ظرفیت است، اجازه دهیم که گزینش با سوابق 

تحصیلی برگزار شود. 
  پس باید این ط�ور نتیجه گیری 
کنیم ک�ه هیچ گاه ش�اهد حذف 
کنکور برای رشته های با متقاضی 
ب�الا و در دانش�گاه های دولت�ی 

نخواهیم  بود. 
همینطور اس��ت. کنکور برای 
رش��ته هایی که رقابت بر سر آنها 
سنگین اس��ت، حذف نمی شود. 
در قانون حذف کنکور س��ه روش 
پیش بینی ش��ده؛ روش اول صرفا 
براساس س��وابق تحصیلی است. 
روش دوم سابقه تحصیلی و دروس 
کنکور عمومی است، مانند رشته 
زبان، یعنی جاهایی که تعداد ظرفیت با داوطلبان برابری 
می کند و اختلاف خیلی زیاد نیس��ت، در روش س��وم 
س��وابق تحصیلی، کنکور عمومی و کنکور اختصاصی 
اعمال می ش��ود؛ روش س��وم برای حدود آن 15 درصد 
ظرفیتی است که رقابت برای کسب آنها سنگین است 

که برای همیشه کنکور آنها حذف نخواهد شد. 
  آقای مهن�دس! یکی دیگ�ر از تغییراتی که قرار 
است برای دوره متوس�طه اتفاق بیفتد، حذف پایه 
اول دوره متوسطه در  سال تحصیلی 95-94 است. 
براساس اعلام خود شما اگر این اتفاق بیفتد 55 هزار 
معلم مازاد خواهند شد، قرار اس�ت برای این افراد 

چه تصمیمی گرفته  شود؟
این تصمیم براساس مصوبه ای است که ساختار نظام 
آموزش و پرورش کشور را از 5-3- 4 به ساختار 3-3-6 

تغییر داد. 
  موضوع�ی که هم ش�ما و ه�م آقای وزی�ر بارها 
گفته اید که بزرگترین ضربه را به نظام آموزشی ما 

زده است. 
بله همین طور اس��ت. باید تصمیم گی��ران توضیح 
بدهند که فواید این تصمیم نسبت به ضررهای آن چه 

بوده است. مثلا همان  سال اول که دانش آموزان پنجم 
ابتدایی به ج��ای آن که به پای��ه اول راهنمایی بروند به 
شش��م ابتدایی رفتند، 50 هزار معلم مازاد ش��دند. این 
موضوع همین طور دارد جلو می آید و شش س��ال طول 
می کشد، در همه این سال ها هم همین تعداد معلم مازاد 

خواهند  شد. 
  یعنی درحال حاضر کلا ما چه تع�داد معلم مازاد 

داریم؟
بر مبنای محاسبات ما، اگر فرض کنید تعداد معلمان 
را با میانگین 22 س��اعت تدریس در هفته محاس��به 
کنیم، در دوره اول متوس��طه برای پایه نهم که امسال 
اضافه می ش��ود، حدودا 45 هزار تا 49 ه��زار معلم نیاز 
خواهیم داش��ت؛ خب تعدادی از آنه��ا درحال حاضر 
در پایه راهنمایی هس��تند، تعدادی از آنها به دوره های 
دیگر رفته ان��د که برمی گردن��د، تعدادی ه��م از دوره 
دوم متوس��طه برمی گردند. ما در دوره دوم متوسطه با 
نداشتن پایه اول و با همان میانگین 22 ساعت 45 هزار 
معلم مازاد خواهیم داش��ت. ما باید بین دوره اول و دوم 

متوسطه توازن برقرار کنیم. 
   این توازن چطور برقرار خواهد شد؟

دوم  دوره  در  ک��ه  نیروهای��ی 
متوسطه به دلیل نداشتن پایه اول 
کلاس��ی نخواهند داش��ت به چند 
گروه تقس��یم خواهند شد. از طرف 
دیگر ما در این دوره ها درحال حاضر 
نیروهای حق التدریس��ی داریم که 
به معلمان دیگر کم��ک می کنند، 
ما برای حل مش��کل مازاد معلم در 
دوره دوم متوسطه دیگر از معلمان 
حق التدریس استفاده نخواهیم کرد. 
 قطع�ا ای�ن موض�وع باع�ث 
حق التدریس�ی ها  اعت�راض 

خواهد شد. 
  حق التدریس��ی ها نیروه��ای 

موظف ما نیس��تند؛ مثلا در  سال گذشته نیاز ما بیشتر 
بود، از 100 هزار ساعت حق التدریس استفاده کردیم، 
امس��ال از 80 هزار ساعت. البته بخش��ی از آنها به دوره 
اول متوس��طه خواهند آمد، بخش دیگری از آنها برای 
تأمین نیروی انسانی دوره متوسطه استفاده خواهند شد، 
بخشی را هم باید در دوره اول متوسطه سازمان دهیم. 
ما درحال حاضر دقیقا می دانیم ک��ه مثلا در فضاهای 

آموزشی هم چه میزان کمبود   داریم. 
  یعنی درحال حاضر در دوره اول و دوم متوس�طه 

چه تعداد کلاس کم است؟
فضا در هرکدام از دوره ها متفاوت اس��ت. برای مثال 
براس��اس محاس��به ما حدودا 23 هزار کلاس درس و 
براساس اعلام استان ها حدود 17 هزار و 300 کلاس در 
دوره اول متوس��طه کم داریم. در دوره دوم کلاس زیاد 
خواهیم داش��ت و به همین دلیل ما باید فضاهایمان را 
س��اماندهی کنیم. این کلاس ها تعدادی ش��ان از خود 
کلاس ها تأمین می شود، مثلا ما 27 هزار کلاس داریم 

که دانش آموز ندارد. 
  الان تع�داد معلمان در دوره اول و دوم متوس�طه 

چقدر است؟

در دوره اول متوس��طه ما 129 ه��زار و 468 کلاس 
داریم که با این تع��داد کلاس با ضری��ب چهار پنجم، 
176 هزار و 547 معلم نیاز داریم که از این تعداد، 50 هزار 
معلم کمبود داریم. در دوره دوم متوسطه هم 152 هزار 
و 734 کلاس داریم که ح��دود 200 هزار معلم در آنها 
مش��غول به کارند.  س��ال آینده در دوره دوم متوسطه 
با توجه به این که یک پایه نخواهیم داش��ت، تعدادی از 
همکاران ما کلاس برای تدریس ندارند که 49 هزار نفرند 

و باید در دوره دوم و اول به کار بگیریم. 
  ش�ما در حرف هایت�ان تغییر نظام آموزش�ی به
 6-3-3 را کم�ی آسیب شناس�ی کردی�د؛ به نظر 

می آید انتقادات زیادی دراین باره داشته باشید.
به هرحال این تصمیمی اس��ت که گرفته شده؛ ولی 
به هرحال باید بگویم که آن زمان که این تصمیم گرفته 
شد، استدلال این بود که ما می خواهیم بچه های دوره 
ابتدایی که با بچه های متوسطه فاصله سنی کمی دارند 
در یک مجموعه باشند اما وقتی پایه ششم اضافه شد، 
این موضوع مطرح شد که فاصله سنی پایه اول ابتدایی 
با پایه ششم زیاد است، بحث شد که مدارس از هم جدا 
ش��ود. اتفاق دیگری که افتاد، همین کمب��ود نیرو بود. 
این موضوع مطرح بود که تأمین 
فضای فیزیکی آس��ان تر است و 
تأمین نیروی انسانی سخت است، 
آن موقع حدودا 50 هزار معلم نیاز 
بود و چون فکری درباره آنها نشده 
بود از بدنه آم��وزش و پرورش به 
سیستم آموزش��ی اضافه شدند، 
مثلا در بخش های اداری نیرو به 
بخش معلمان اضافه شدند و آنها 
آموزش لازم دراین ب��اره را ندیده 
بودن��د. نکت��ه دوم تأمین فضای 
فیزیکی بود؛ م��ا 50 هزار کلاس 
نی��از داش��تیم که باید س��اخته 

می شد. 
  که عم�لا این اتفاق نیفتاد و باعث متراکم ش�دن 

کلاس ها شد. 
دقیقا همین اتفاق افتاد. فض��ای کلاس هایی که جا 
داشت، تیغه کش��ی ش��د و دانش آموزان به هم فشرده 
شدند، مدارس دونوبته ش��دند و با استفاده از کانکس 
سعی شد فضایی در مدارس ایجاد شود. همه اینها باعث 
تراکم دانش آموزان ش��د. نکته بعدی محتوای آموزش 
بود؛ براس��اس مصوبه ش��ورای عالی آموزش و پرورش، 
کتاب های جدید یک یا دو س��ال باید اجرای آزمایشی 
شوند اما این اتفاق نیفتاد، چون فرصتی وجود نداشت، 
قطاری بود که راه افتاده بود و س��ریعا باید کتاب نوشته 
می ش��د؛ این موضوع باعث ش��د کیفی��ت لازم وجود 
نداشته باشد. البته این موضوع پیامدهای بلندمدتی هم 

خواهد  داشت. 
  مثلا چه پیامدهایی؟

افت کیفی آموزش، مهم ترین آن است. بالاخره تراکم 
بالا، معلم غیرمتخصص، آموزش ناکاف��ی معلمان و... 
باعث می شود ما شاهد افت تحصیلی در دانش آموزان 
باشیم و این مسیر قابل برگش��ت نیست و هزینه های 

برگشتش هم به همین میزان سنگین است. 

خبر

  تاثیر 35 درصدی مثبت و منفی نمرات دبیرستان در کنکور از سال 95
  کمبود 23 هزار کلاس در دوره اول متوسطه از سال آینده

روي خط خبر

رئیس کل سازمان نظام پزشکی ایران:

 وقوع 1/5درصد مرگ های کشور 
در  آی سی یو

شهروند| رئیس کل سازمان نظام پزشکی ایران، 
از وقوع 1.5 درصد مرگ های کش��ور در بخش های 
 آی سی یو بیمارس��تان ها خبر داد. علیرضا زالی در 
دومین کنگره بین المللی مراقبت های ویژه در توضیح 
بیشتر با تأکید بر افزایش نیاز کشور به مراقبت های 
ویژه، گفت: »سالمند شدن جمعیت، یکی از عواملی 
اس��ت که نیاز ما را ب��ه اینگونه مراقبت ه��ا افزایش 
می دهد. همچنی��ن از دیگر عوامل می توان به تغییر 
سیمای بیماری ها در کشور اشاره کرد. یعنی سیمای 
بیماری ها در کش��ور ما تغییر کرده است، مانند بروز 
بیماری ه��ای قلبی و عروقی که ای��ن بیماری علاوه 
بر قلب و ع��روق دیگر ارگان های ب��دن را نیز درگیر 
می کند و بنابراین نیاز به مراقبت های ویژه را افزایش 
می دهد.« زالی تغییر فرایند س��رطان ها در کشور را 
از دیگر عوامل نیاز ویژه ب��ه بخش های مراقبت های 
ویژه دانس��ت. »پیش بینی می ش��ود که هر س��اله 
85 هزار مورد جدید سرطان در کشور داشته باشیم 
که براس��اس این پیش بینی و با نگاهی آینده نگرانه 
باید طرح جدی��دی بر بخ��ش مراقبت ه��ای ویژه 
داشته باشیم. عامل دیگر افزایش نیاز ما در کشور به 
بخش های مراقبت های ویژه حوادث ترافیکی است، 
چراکه درمان و نگه��داری افراد آس��یب دیده از این 
حوادث در بخش های آی سی یو و مراقبت های ویژه 
انجام می گیرد.« به گزارش مهر، او با تأکید بر این که 
نیاز ما به متخصص مراقبت های ویژه در س��ال های 
آینده افزایش می یاب��د، گفت: باید تمهیداتی در این 
زمینه سنجیده شود که یکی از این تمهیدات، تجهیز 
مراکز مراقبت های ویژه به فناوری های جدید و نیاز 
به بازسازی فناوری های این بخش است. تجهیزاتی 
که در بخش ه��ای مراقبت های وی��ژه درنظر گرفته 
می شود، با س��ایر بخش ها تفاوت دارد، زیرا علاوه بر 
کمیت و تعداد آنها، کیفیت آنها نیز مهم است. نکته 
دوم، بح��ث تغییر نگرش فرایندهای س��اختاری در 
مجموعه های درمانی ماست که در گذشته از یک نگاه 
سنتی نشات می گرفت اما امروزه بخش مراقبت های 
ویژه نیاز به سیستم های جدید دارد. زالی با بیان این که 
مس��أله مهم دیگر در زمینه رشته های مراقبت های 
ویژه در نیروی انسانی است، تأکید کرد: »ما در زمینه 
نیروی انسانی به تربیت فوق تخصص در بخش های 
مراقبت های ویژه نیاز داری��م. در حال حاضر ما با دو 
مشکل مواجه هستیم که یکی از مشکلات ما از نظر 
کمی و به لحاظ تعداد تخت است. تعداد تخت های ما 
در کشور از حد استاندارد پایین تر است. به صورتی که 
اگر همه تخت ها را حساب کنیم، چیزی حدود 15 تا 
20 هزار تخت مراقبت های ویژه نیاز داریم و در حال 
حاضر تنها حدود 5 هزار تخت در این بخش ها داریم 
که با کمک وزارت بهداش��ت در  س��ال آینده 1500 
تخت به تع��داد آنها اضافه خواهد ش��د. با این وجود 

30 درصد نیاز ما به تخت تأمین می شود.«

کاهش آمار دختران  پایتخت
مهر| در جلس��ه ش��ورای اداری تهران اعلام شد 
که آمار دخت��ران تهرانی رو به کاهش اس��ت. صبح 
چهارشنبه جلسه شورای اداری شهرستان تهران به 
ریاست عیسی فرهادی فرماندار پایتخت و 50مدیر 

دستگاه های اجرایی برگزار شد.
در این جلسه از سوی کارشناسان و محققان اعلام 
شد که سیستان وبلوچستان و اس��تان هرمزگان از 
9فرزند به میزان 3 فرزند کاهش نرخ باروری داشته و 
استان گیلان و مازندران و تهران کمترین نرخ باروری 
را دارند. در این جلسه اعلام شد هر کشوری که نرخ 
باروری آن زیر 1.3 درصد باشد افزایش جمعیت آن 
سخت است؛ در حالی  که الان نرخ رشد جمعیت در 
تهران 1.1 و حتی در طالقان به زیر یک درصد رسیده 
است. براساس آمارها از هر  هزار تولد، 477 تولد دختر 
است و این نشان می دهد هر مادر تهرانی نیم دختر 
به نسل دختران اضافه می کند و این یعنی این که با 
کاهش دختران تهرانی روبه رو هستیم. کارشناسان 
جلسه اعلام کردند که در  س��ال 1414 باید به رشد 
2.5 فرزند برس��یم که باز هم با این تعداد با کاهش 
روبه رو هس��تیم و اگر این گونه پیش برویم در  سال 
1480 جمعیت کش��ور 31 میلیون نفر و نصف آن 
س��المندان خواهند بود. در این جلس��ه عنوان شد، 
هم اکنون س��الی یک میلیون نفر به جمعیت کشور 
اضافه می ش��ود و در  س��ال 1415 براس��اس تولد و 

مرگ ومیر، رشد جمعیت به صفر می رسد.

 کاهش 18/5 درصدی بارندگی
 در نیمه دوم  سال جاری 

مهر| بررس��ی های پژوهش��کده اقلیم شناس��ی 
سازمان هواشناس��ی نش��ان می دهد بارندگی کل 
کشور از ابتدای مهرماه تا ششم بهمن ماه  سال جاری 
کاهش 18.5 درصدی دارد.  پژوهشکده اقلیم شناسی 
سازمان هواشناسی در پیش بینی فصلی کشور که 
هفته اول هر ماه به روز می ش��ود، گزارش��ی از وضع 
میانگین بارش استانی کش��ور از ابتدای  سال جاری 
زراعی تا ششم بهمن ماه و پیش بینی بارش و دمای 
کشور طی سه ماه آینده را ارایه کرده است. براساس 
این گزارش، در س��ه ماه آینده برای میانگین دمای 
کش��ور افزایش نیم تا یک درجه بی��ش از میانگین 
بلندمدت و برای بارش کشور کاهش 10 تا 20 درصد 
کمتر از میانگین بلندمدت پیش بینی ش��ده است. 
پهنه بندی خشکسالی دی ماه  س��ال جاری نشان از 
درجات مختلف خشکس��الی از خفیف تا شدید در 

اکثر مناطق نیمه غربی و نیمه شمالی کشور دارد.
میانگین ارتفاع بارش اس��تانی کش��ور از ابتدای 
 سال زراعی جاری تا ششم بهمن ماه نسبت به دوره 

بلندمدت 18.5 درصد کاهش یافته است.

 دکتر محمد هاشم بت شکن مدیر عامل بانک مسکن به 
مناسبت ایام دهه فجر انقلاب اسلامی، در نشست خبری 
که در محل وزارت ام��ور اقتصادی و دارایی برگزار ش��د، 
ضمن ارایه گزارشی از فعالیت های انجام گرفته به تشریح 
برنامه های پیش روی این بانک پرداخت. به گزارش روابط 
عمومی بانک مس��کن، در این نشست دکتر بت شکن در 
ابتدا به ارائه آخرین آمار از تسهیلات پرداختی در مسکن 
مهر پرداخت و گف��ت: با توجه به تاکی��دات مقام معظم 
رهبری مبنی بر اتمام هر چه سریع تر مسکن مهر تمامی 
قراردادهای منعقد شده در این حوزه تاکنون به دو میلیون 
و 370 هزار واحد رسیده که مبلغی بالغ بر 479هزار میلیارد 
ری��ال را در بر می گیرد. وی با بیان این ک��ه با تلاش وزارت 
راه و شهرسازی و بانک مسکن تاکنون یک میلیون و 370 
هزار واحد مس��کن مهر فروش اقساطی شده است یادآور 
شد: طی 10 ماهه سال جاری 313 هزار واحد فروش رفته 
که رشد 30 درصدی را نسبت به مدت مشابه سال قبل به 
همراه دارد. وی در ادامه به عملکرد بانک مسکن درحوزه 

بانکداری الکترونیک پرداخت و گف��ت:در حال حاضر در 
حوزه بانکداری الکترونیک 92 درصد تراکنش های بانک 
به صورت غیر حضوری انجام می شود و 22میلیون حساب 
سپرده داریم که به همین دلیل می گویم بانک مسکن از 
مردمی ترین بانک هاست. وی با اعلام این مطلب که تلاش 
این بانک بر صاحب خانه شدن اقشار متوسط مردم است 
گفت: پیش��نهاد تاسیس موسس��ات اعتباری تخصصی 
مس��کن یا ش��رکت های پس انداز منطق��ه ای را به بانک 
مرکزی داده ایم که این س��ازمان ها ب��ه صورت منطقه ای 
جذب سپرده کرده و منطقه ای هم تسهیلات به متقاضیان 
اعطا می کنن��د. مدیرعامل بانک مس��کن از پیش��نهاد 
ارائه وام 60میلیونی به بانک مرک��زی یاد کرد و گفت: وام 
خرید 80 میلیون تومانی مسکن توسط بانک مسکن به 
بانک مرکزی پیشنهاد نشده بود. ما به دنبال این هستیم 
که قدرت خرید مردم را برای خرید واحد مسکونی با یک 

رژیم پس اندازی افزایش دهیم. وی ادامه داد: آنچه به بانک 
مرکزی پیش��نهاد کرده ایم افزایش وام خرید مس��کن به 
میزان 60 میلیون تومان اس��ت که در حال حاضر منتظر 
بررسی های کارشناسی بانک مرکزی  هستیم. بت شکن 
همچنین در همین رابطه اظهار داشت: توجه بانک مسکن 
به اقشار متوسط است که عموما کارمند هستند و قدرت 
پس انداز را نیز دارند که این دسته افراد با وامی که از بانک 
مسکن دریافت می کنند می توانند یک مسکن متوسط در 
سطح کل کش��ور تهیه کنند. وی در خصوص تسهیلات 
قرض الحس��نه ازدواج نیز گفت: تا کنون 46 هزار فقره وام 
قرض الحسنه ازدواج به مبلغ 1400 میلیارد ریال به زوجین 
متقاضی توسط بانک مسکن پرداخت شده است که تعهد 
این بانک به ایفای مس��وولیت اجتماعی خود را نشان می 
دهد. بت شکن در ادامه با اشاره به تلاش های بانک مسکن 
در رابطه با اعم��ال خیرخواهانه گف��ت: در حال حاضر 6 

مدرسه در نقاط محروم کشور همچون خراسان جنوبی، 
کرمان، هرمزگان، آذربایجان شرقی و غربی و سیستان و 
بلوچستان به همت بانک مسکن در حال ساخت است و 
در نظر داریم در آینده ای نزدیک ساخت مدارس در سایر 
مناطق محروم را آغاز نماییم. وی همچنین به تلاش این 
بانک برای آزادی زندانیان جرائم غیرعمد با همکاری ستاد 
دیه اشاره کرد . بت شکن در بخش دیگری از سخنان خود 
در خصوص فعالیت این بانک در زمینه لیزینگ مس��کن 
گفت: ما علاقه مندیم در این زمینه فعالیت کنیم چراکه 
لیزینگ به بازار عمق می بخش��د. وی ادامه داد: هم اکنون 
بانک مسکن شرکت لیزینگ دارد اما فعالیت آن به صورت 
محدود است که نس��بت به تامین مالی واحدهای اداری 
و خودرو اقدام می کند. بت ش��کن تاکید کرد که در حال 
حاضر ضوابط بانک مرکزی اجازه فعالیت در زمینه لیزینگ 
را نمی دهد و چنانچه این امر توس��ط بانک مرکزی تایید 
شود، بانک مسکن وارد عرصه فعالیت در زمینه لیزینگ 

مسکن نیز خواهد شد.

ویژه

بانک مسکن مردمی ترین بانک کشور است
مدیرعامل بانک مسکن در جمع خبرنگاران: 

500 تا 900 هزار صندلی خالی 
در دانشگاه ها

معلمان حق التدریس از سال 
آینده از دبیرستان ها می روند

افت تحصیلی دانش آموزان؛ 
پیامد بلندمدت اجرای نظام 

آموزشی 3-3-6

45 هزار معلم مازاد در دوره 
دوم متوسطه از سال آینده

کمبود 45 هزار تا 49 هزار 
معلم در دوره اول متوسطه

کاهش حق التدریسی ها  
از 100هزار ساعت به 80هزار 

ساعت در سال جاری
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